
Zápis č. 20/10/2022 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
13. októbra 2022 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Ján Balaščák, Tomáš Caban, Igor Gallo, Jozef Chudík, 
Dóra Hushegyiová, Martin Kákoš, Jarmila Mikušová, Ján Uličiansky 
Neprítomný: Martin Kabát 
Hostia:  
Ľuboš Machaj – generálny riaditeľ RTVS 
Daniela Vašinová –riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Ľuboš Černák – riaditeľ Sekcie programových služieb SRo 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal, otvoril a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal 
všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 7 členov rady a rada je schopná 
uznášať sa. Z rokovania sa ospravedlnil M. .Kabát. 
Na rokovaní privítal aj GR RTVS Ľ. Machaja a členov manažmentu RTVS.  
Informoval, že návrh programu bol distribuovaný v zmysle rokovacieho poriadku a neprišla 
k nemu žiadna pripomienka. 
Informoval, že v rámci bodu 5f) sa prerokujú aj body: 

- Aktuálna informácia o stave projektu Kreatívnych centier RTVS 
- Priebežná informácia o projektoch v rámci CRN 

Členovia Rady RTVS vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 190/2022: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v nasledujúcom znení: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca T. 
Caban);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajkyňa J. Mikušová); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajkyňa J. Mikušová);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 
f) rôzne. 

5. Východiská rozpočtu RTVS na rok 2023 (spravodajca DK) 
6. Aktualizovaná informácia o vysielaní RTVS v súvislosti s Voľbami do orgánov 

samosprávy obcí a do orgánov samosprávnych krajov (spravodajcovia M. Kákoš a J. 
Balaščák) 

7. Priebežná informácia o stave plnenia Koncepcie národnostného vysielania na roky 
2021 - 2024 (spravodajkyňa D. Hushegyiová)  

8. Sťažnosti a podnety 
9. Rôzne 

 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Mikušová / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
I. Gallo odprezentoval plnenia uznesení z ostatných 3-och rokovaní, ktoré sú súčasťou 
priloženého materiálu. 
I. Gallo informoval, že sú predložené aj zápisy z rokovaní DK 14.9.2022 a 5.10.2022. 
I. Gallo predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 191/2022: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z rokovaní 14.9.2022, 22.9.2022 
a 5.10.2022. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Mikušová / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 192/2022: 

Rada RTVS berie na vedomie Zápisnice z rokovaní Dozornej komisie Rady RTVS 

zo 14.9.2022 a 5.10.2022. 

Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  
J. Uličiansky / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Mikušová / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
I. Gallo informoval, že určite všetci zaregistrovali rozhovory, ktoré poskytol GR RTVS. 
požiadal ho o vysvetlenie, ako  myslel, že :24 stúpla z 0,8 % na 1,2%. 
Ľ. Machaj informoval, že podpísal s Českým rozhlasom dohodu o spolupráci. Ďalej 
informoval, že vstup JOJ 24 na trh zatiaľ nemal zásadný dopad na sledovanosť :24, kde má 
:24 celodenný podiel 1,2% a kontinuálne rastie. Rovnako uviedol, že sa zmenil kľúč 
pozývania hostí po odchode SAS do opozície a rada má k tomu stanovisko od M. 
Hlucháňovej. Informoval, že majú prísť prostriedky vo výške cca 4 mil. € do konca roka a tým 
pádom by malo byť financovanie do konca roka 2022 stabilné. Uviedol, že štart Pečie celé 
Slovensko je úspešný a obe časti boli lídrom na trhu. Oznámil, že sa podarilo uspieť 
v konkurenčnom boji o licenciu na vysielanie seriálu Poirot. Prenos z MMM Košice označil za 
vydarený a divácky zaujímavý. Ďalej informoval, že sa podarilo do regionálnych štúdií 
obstarať nové kamery.  
V. Ruman informoval o priebehu rokovaní so SOZA. Prišlo sa k zhode na tom, ako sa 
odmena pre SOZA bude vypočítavať a bude to platiť aj na nasledujúce obdobie.  
I. Gallo sa spýtal, aký je rozdiel v obsahu dohody v porovnaní s predchádzajúcou. 
V. Ruman vysvetlil podrobnosti, ktorá nová dohoda obsahuje a rieši.  
I. Gallo uviedol, že by bolo dobré zakotviť do zmluvy to, aby tento princíp výpočtu platil aj na 
nasledujúce obdobia, aby sa to nemuselo každý rok riešiť.  
V. Ruman odpovedal, že to zvážia a doplnia spôsobom nejakého vzájomného memoranda.  
I. Gallo sa spýtal, o aký objem financií ročne asi ide. 
V. Ruman odpovedal, že cca 1,5 mil. €. 
Ľ. Machaj doplnil, že ďalej prebiehajú rokovania aj s OZISom.  
V. Ruman ďalej informoval o stretnutí Komisie pre prípravu vyhlášky na titulky pre sluchovo 
postihnutých. 
I. Gallo apeloval na to, aby V. Ruman na všetkých týchto rokovaniach upozorňoval na to, že 
nie je doriešená kompenzácia dopadov tohoto právneho predpisu a malo by sa to dostať aj 
do zápisov z týchto rokovaní.  
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I. Gallo dal hlasovať, aby sa vymáhanie neuhradených faktúr Media RTVS a stanovisko 
k možnému porušeniu Štatútu programových pracovníkov a spolupracovníkov prerokovali 
neverejne. 
Členovia Rady RTVS odhlasovali neverejnú časť rokovania o týchto témach. 
 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
D. Vašinová odprezentovala ekonomické ukazovatele za mesiac september 2022: 
„RTVS k 30.9.2022 dosiahla celkové príjmy vo výške 145,53 mil.€, čo predstavuje 79,52 % 
plnenie ročného rozpočtu.  Najvýznamnejší zdroj RTVS – daňové príjmy (úhrady za služby 
verejnosti) dosiahli k 30.9.2022 sumu 59,57 mil.€, čo predstavuje plnenie na 81,16 % 
ročného plánu. Vyššie percentuálne čerpanie vzniklo predovšetkým v dôsledku januárovej 
úhrady zamestnávateľov ako aj fyzických osôb za celý rok 2022. V porovnaní s mesačným 
plánom ide o vyššie čerpanie vo výške 358 tis.€. Do 30.9.2022 RTVS obdŕžala 4,86 mil. € za 
staré dlhy týkajúce sa obdobia do 31.12.2021.  
 
RTVS komunikovala s MK SR a MF SR v súvislosti s dofinancovaním vyššieho výpadku na 
úhradách ako je rozpočtovaných 8 mil.€ v súvislosti s prijatím novely zákona č. 314/2019 
Z.z., ktorá oslobodila od 1.1.2020 od platenia úhrady poberateľov dôchodkových dávok a 
dávok v hmotnej núdzi. Na základe poslednej aktuálnej analýzy ročný výpadok sa odhaduje 
vo výške 12,28 mil.€ t.j. vyšší výpadok vo výške 4,28 mil.€. Tieto financie by mala RTVS 
obdržať v októbri 2022 na základe dodatočnej kompenzácie. 
 

 
počet úľava 

2022 - 
počet 

mesiacov 
výpadok 

výpadok rok 
2022 mesačne 

Počet oslobodených platiteľov 2,32 eur 291 329 
                          
2,32 €  12     8 110 599 €    675 883 €  

Počet oslobodených platiteľov 4,64 eur 
v 2020-2021 65 215 

                          
4,64 €  12     3 631 171 €    302 598 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 01/2022 1 920 
                          
4,64 €  12        106 906 €        8 909 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 02/2022 2 002 
                          
4,64 €  11        102 182 €        9 289 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 03/2022 1 632 
                          
4,64 €  10           75 725 €        7 572 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 04/2022 1 463 
                          
4,64 €  9           61 095 €        6 788 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 05/2022 1 062 
                          
4,64 €  8           39 421 €        4 928 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 06/2022 1 056 
                          
4,64 €  7           34 299 €        4 900 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 07/2022 1 321 
                          
4,64 €  6           36 777 €        6 129 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 08/2022 1 036 
                          
4,64 €  5           24 035 €        4 807 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 09/2022 1 290 
                          
4,64 €  4           23 942 €        5 986 €  

Výpadok k 30.9.2022 369 326       12 246 152 €  1 037 789 €  

Predpoklad - Počet platiteľov 4,64 eur 
oslobodených od 10/2022 do 12/2022 3 674 

                          
4,64 €              35 542 €      17 047 €  

SPOLU: 373 000 
  

   12 281 695 €  1 054 837 €  

Rozpočet 2022 - kompenzácia 
 

                              8 000 000 €  
 Výpadok v rozpočte na rok 2022 

   

     4 281 695 €      
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Nedaňové príjmy predstavovali k sledovanému obdobiu 10,86 mil. € t.j. plnenie na 83,48 %. 
Plnenie sa pohybuje na úrovni mesačných plánov v reklame ako aj v ostatných príjmoch. 
 
Z hľadiska grantov a transferov predstavuje tento príjem k 30.9.2022 sumu 34,86 mil. €, z 
čoho príjem zo Zmluvy so štátom na program predstavuje 26,36 mil.€ v štruktúre program 
STV 19,36 mil., program SRo 4,0 mil.€ a investície RTVS 3,0 mil.€. V auguste RTVS 
obdržala aj kompenzáciu časti výpadku úhrad vo výške 8 mil.€, ktorú MK SR poskytlo RTVS 
na základe zákona o štátnom rozpočte na rok 2022. RTVS tiež obdržala refundácie bežných 
výdavkov (mzdy) na projekt Kreatívne centrum vo výške 156 196 € v štruktúre KC Bratislava 
vo výške 86 290 € a KC Banská Bystrica vo výške 69 906 €. RTVS v auguste tiež obdržala 
refundáciu kapitálových výdavkov na projekt Kreatívne centrum Banská Bystrica vo výške 
334 262 €. Zostatok vo výške 12 009 € predstavuje refundáciu poskytnutého ubytovania 
utečencom z Ukrajiny v rekreačnom zariadení Liptovský Ján.      
Celkové výdavky RTVS k 30.9.2022 predstavovali sumu 103,28 mil.€, t.j. 56,50 % plnenie 
ročného plánu. Záväzné ukazovatele t.j. bežné výdavky predstavujú 101,03 mil.€ - plnenie 
na 66,27 % a kapitálové výdavky sú vo výške 2,12 mil. € - plnenie na 7,01 %.  
Celkový prebytok bol vo výške 42,25 mil. €. K sledovanému obdobiu boli záväzné 
ukazovatele dodržané.“ 
 
Ľ. Černák informoval o vysielaní televíznych a aj rozhlasových programových služieb 
v mesiaci september.  
Ľ. Machaj odprezentoval vysielanie za Sekciu spravodajstva a publicistiky za september 
2022. Mapovali všetky najdôležitejšie podujatia a udalosti.  
J. Žgravčák odprezentoval vysielanie športu za mesiac september. Dobrý ohlas mali futbal, 
hokej a aj cyklistické preteky Okolo Slovenska.  
D. Jančovič odprezentoval čísla za nové médiá za mesiac september.  
H. Radová odprezentovala čísla sledovanosti televízneho vysielania za september. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 193/2022: 
Rada RTVS:  

a) prerokovala a berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia 
programovej služby RTVS za mesiac september 2022, 

b) konštatuje, že RTVS si v tomto období splnila všetky povinnosti v oblasti televízneho 
a rozhlasového vysielania. 

 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. 

Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Mikušová /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS  
I. Gallo informoval, že ide o materiál predložený v zmysle § 8 ods. 1 písm. m) zákona č. 
532/2010 o RTVS. Ide o 1 návrh na zmenu nájomného vzťahu. 
D. Vašinová informovala, že ide o prevod práv a povinností pri jednej zmluve. 
T. Caban za DK uviedol, že odporúča rade predložený návrh schváliť. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 194/2022: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. m) zákona č. 532/2010 o RTVS v nadväznosti na § 12 
ods. 2 a § 13 ods. 1 písm. h) zákona č. 176/2004 o nakladaní s majetkom verejnoprávnych 
inštitúcií, schvaľuje návrh na prenájom nehnuteľného majetku s nájomcom: LOREAD, s.r.o. 
Predmet nájmu:  nájom nebytových priestorov, ktoré sa nachádzajú v objekte RTVS, Mýtna 

ul. č. 1, Bratislava I., na 1. poschodí, obslužný pult - D108: 13,20 m², 
príprava jedál – D107: 26,40 m², kancelária – D105: 9,02 m², sklad – 
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D106: 24,55 m², sklad - D102: 10,37 m², sklad - D103: 10,90 m², sociálne 
zariadenie – D104: 9,40 m², o celkovej výmere 103,84 m2. 

Účel užívania predmetu nájmu:  poskytovanie stravovacích služieb pre zamestnancov 
prenajímateľa a pre externých spolupracovníkov prenajímateľa. 

Pôvodná doba nájmu od 01.01.2017 na dobu neurčitú,  
zmluva uzatvorená dňa 29.12.2016  
(ZM1003225) 

Navrhovaná doba nájmu  
Dohoda o prevode práv 
a povinností zo Zmluvy o nájme 
nebytových priestorov č. 
ZM1003225 

od 01.11.2022 na dobu neurčitú  
(ZM1003225_3) 

Pôvodná cena nájmu 1.635,00 EUR bez DPH ročne (vrátane inflácie 2021) 

Navrhovaná cena nájmu 1.635,00 EUR bez DPH ročne (vrátane inflácie 2021) 

Pôvodná cena nájmu za m² obslužný pult – D108:  29,05 EUR/m² bez DPH ročne 
príprava jedál – D107: 18,86 EUR/m² bez DPH ročne 
kancelária – D105:      18,86 EUR/m² bez DPH ročne 
sklady – D106, D102, D103: 10,94 EUR/m² bez DPH ročne 
sociálne zariadenie – D104:    8,75 EUR/m² bez DPH ročne 
(vrátane inflácie 2021) 

Navrhovaná cena nájmu za m² obslužný pult – D108:  29,05 EUR/m² bez DPH ročne 
príprava jedál – D107: 18,86 EUR/m² bez DPH ročne 
kancelária – D105:      18,86 EUR/m² bez DPH ročne 
sklady – D106, D102, D103: 10,94 EUR/m² bez DPH ročne 
sociálne zariadenie – D104:    8,75 EUR/m² bez DPH ročne 
(vrátane inflácie 2021) 

Pôvodná cena služieb 3.251,71 EUR bez DPH ročne 

Navrhovaná cena služieb 3.251,71 EUR bez DPH ročne 

Pôvodná cena inventáru - 

Navrhovaná cena inventáru - 

Pôvodná výpovedná lehota 1 - mesačná 

Nová výpovedná lehota 1 - mesačná 

Inflačné zohľadnenie Áno 

 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, J. Chudík, M. Kákoš, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / D. Hushegyiová, M. Kabát, J. Mikušová /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
E. Dorociaková, vedúca Odboru verejného obstarávania, odprezentovala predložený 
materiál. K niektorým verejným obstarávaniam uviedol aj podrobnosti.  
T. Caban uviedol, že na DK prebrali podrobne všetky verejné obstarávania.  
I. Gallo sa spýtal, či je to s Kreatívnymi centrami stále v poriadku z časového hľadiska. 
E. Dorociaková uviedla, že urgovali niekoľkokrát kontrolný orgán, že sú tam zmluvy, ktoré by 
potrebovali vybaviť, pretože času už neostáva veľa. 
D. Hushegyiová požiadala, aby sa tento bod spojil s bodom o Kreatívnych centrách a spýtala 
sa, kto z RTVS komunikuje za Kreatívne centrá. 
L. Mackanič, projektový manažér Kreatívnych centier odpovedal na otázku I. Galla, že zatiaľ 
sa lehoty stíhajú, ak nepríde k nejakému závažnej udalosti typu, že nebude dostatok čipov 
na trhu a pod.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 195/2022: 
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Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach podľa 
predloženého materiálu. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Kabát, J. Mikušová / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
L. Mackanič odprezentoval predloženú správu za Kreatívne centrá.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 196/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Aktuálnu informáciu o stave projektu 
Kreatívnych centier RTVS. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,   

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 1 / J. Mikušová /   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h)  
V. Ruman odprezentoval všetky predložené zámery.  
T. Caban za DK odporučil zobrať materiál na vedomie. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 197/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného 
záväzku v zmysle § 15 ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS podľa predloženého 
materiálu.  
 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
D. Vašinová odprezentovala predložený materiál, ktorý obsahoval zoznam zmlúv nad 10 tis. 
€ za september 2022. 
T. Caban informoval, že na DK sa tomuto venovali a odporúčajú predložený materiál zobrať 
na vedomie.   
Prebehla krátka diskusia o relácii 5 proti 5, bude sa ešte riešiť zmluva na reprízy.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 198/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € za mesiac 
september 2022. 
 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
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Uznesenie bolo prijaté. 
 
f. rôzne 
Priebežná informácia o projektoch v rámci CRN 
Ľ. Machaj odprezentoval predložený materiál. 
J. Chudík ako spravodajca uviedol, že s predloženými projektami sa narába veľmi podrobne 
a profesionálne. Považuje tento materiál za dostatočný. Podrobnejšie sa vyjadril k dvom 
projektom.   
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 199/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Priebežnú informáciu o projektoch v rámci CRN 
podľa predloženého materiálu. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. Mikušová, 

 J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / T. Caban, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 

5. Východiská rozpočtu RTVS na rok 2023 (spravodajca DK) 

I. Gallo informoval, že tak ako každý rok, požiadal o predloženie základných východísk 
rozpočtu RTVS na nasledujúci rok. Ide o kľúčový materiál aj vzhľadom na okolnosti, keďže 
prebiehajú rokovania s MK SR a MF SR výsledok ktorých zásadne ovplyvní tvorbu rozpočtu 
RTVS. Zatiaľ je neznámych premenných veľmi veľa, pretože nepoznáme možnosti 
kompenzácie dopadov mediálneho zákona, kompenzácie výpadku z úhrad a nie je ešte 
schválený ani štátny rozpočet. 
D. Vašinová odprezentovala predložený materiál. Uviedla základné parametre: 
Príjmy: 
1. Úhrady za služby verejnosti (ÚzSV)      74,3 mil.€ 

2. Zmluva so štátom – program     23,0 mil.€ 

- televízna výroba          19,0 mil.€ 

- rozhlasová výroba                 3,0 mil.€  

- rozhlasové zahraničné vysielanie                       1,0 mil.€ 

3. Zmluva so štátom – investície       0,0 mil.€ 

Tieto finančné zdroje nie sú priamo súčasťou rozpočtu verejnej správy alokované 
v podkapitole RTVS, avšak je predpoklad, že základnú čiastku 3 mil.€ RTVS počas roka 
obdrží vzhľadom na to, že financie by mali byť rozpočtované v kapitole MF SR. V aktuálnej 
situácii však nie je možné tieto financie rozpočtovať.    
4. Kompenzácia súvisiaca s novelou zákona o úhrade za služby verejnosti zahrnutá 

v návrhu rozpočtu v kapitole MK SR     8,0 mil.€ 

5. Príjmy z reklamy         9,0 mil.€ 

- televízna reklama              7,4 mil.€ 

- rozhlasová reklama               1,6 mil.€  

6. Ostatné príjmy (predaj práv a služieb, prenájmy)   0,9 mil.€ 

7. Úspora a vyššie príjmy roku 2022       3,2 mil.€ 

- odhadovaná úspora vo výdavkoch roku 2022        3,0 mil.€ 

- rozpočtovaný konečný zostatok 2022            0,2 mil.€  

J. Mikušová odprezentovala stanovisko DK: 
„Materiál, ktorý sme obdržali pod názvom Predbežné východiská rozpočtu RTVS v plnom 
rozsahu napĺňa jeho názov s dôrazom na slovo predbežné. 
V stručnej forme pomenováva hlavné zdroje financovania, vo všeobecnej , agregovanej 
podobe, s upozornením na viaceré neznáme skutočnosti (napr. otázka príspevku na 
investície v ZsŠ a celkovo neukončené rokovania o definitívnej podobe a financiách ZsŠ, 
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neukončené rokovania o výške kompenzácií ), veľmi všeobecne sú kvantifikované príjmy 
z reklamy a je potrebný čas na spresnenie odhadu očakávaných úspor z hospodárenia 
v roku 2022. Otvorená je výška výberu úhrad za služby, ktorá závisí od dátumu platby zo 
strany Slovenskej pošty, bez informácie, či je RTVS schopná toto ovplyvniť. 
V oblasti výdavkov sú spomenuté aj nové, dodatočné výdavky , vyplývajúce pre RTVS 
z legislatívnych zmien – dopad mediálneho zákona, ďalej inflácia, nárast cien energií, 
výdavok zo súdneho konania – úroky z omeškania Causal. 
Tieto výdavky a ich dosah na rozpočet RTVS nie sú v materiáli kvantifikované, je uvedená 
informácia o prebiehajúcich interných rokovaniach . Po ich ukončení bude RTVS schopná 
vyčísliť čiastku, ktorú bude potrebovať na dofinancovanie zo štátneho rozpočtu na rok 2023.  
Predpokladaný termín je 24.10.2022. 
Čiže, materiál , ktorý nám bol predložený navrhujeme v tomto čase prijať ako vstupnú 
informáciu o doteraz známych východiskách, jednoznačne z neho vyplýva, že manažment 
RTVS potrebuje čas na jednoznačné vyčíslenie svojich zdrojov ako aj potrieb, musia sa 
uskutočniť viaceré rokovania s MK SR a MF SR. 
Na základe výsledkov interných a externých rokovaní je potrebné  predložiť na radu RTVS 
materiál spĺňajúci kritériá kvalifikovaných východísk rozpočtu na rok 2023.“ 
 
I. Gallo uviedol, že rada bude dostávať priebežné informácie, ale pokiaľ neprídu peniaze 
z externého prostredia, tak je nereálne, aby sa ušetrilo 24 mil. €. Skonštatoval, že sám si vie 
odpovedať aj na otázku, či je jednou z alternatívnych východísk aj zrušenie niektorej ďalšej 
programovej služby. Predložil návrh, aby rada opätovne uznesením apelovala na 
kompetentných. Pripomenul, že rada v minulosti viackrát žiadala, aby sa prijalo systémové 
riešenie financovania, pretože tento model vytvára veľkú závislosť na exekutíve a na 
konkrétnych ľuďoch, ktorí sedia na konkrétnych miestach.  
J. Chudík navrhol, či by nemala rada spolu s GR RTVS informovať aj predsedu NR SR, aby 
sa tým zaoberal. 
I. Gallo k tomu uviedol, že asi by bolo lepšie dodržať postupnosť a ísť najprv na Výbor NR 
SR pre kultúru a médiá, ktorý je príslušný. Následne, ak by toto nepomohlo, tak potom by sa 
dalo obrátiť na predsedu NR SR.  
Členovia rady vyslovili všeobecný súhlas s návrhom I. Galla.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 200/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Východiská rozpočtu RTVS na rok 2023. 

 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
6. Aktualizovaná informácia o vysielaní RTVS v súvislosti s Voľbami do orgánov 

samosprávy obcí a do orgánov samosprávnych krajov (spravodajcovia M. 
Kákoš a J. Balaščák) 

Ľ. Machaj odprezentoval predložený materiál. Informoval, že už bola aj odvysielaná prvá 
predvolebná debata z Košíc. 
D. Jančovič odprezentoval členom rady pripravenosť webovej stránky a online prostredia na 
volebné vysielanie.  
M. Kákoš ako spravodajca uviedol, že ťažiskové diskusie sa zatiaľ iba rozbiehajú. 
Z informácii, ktoré dostal sa zdá, že RTVS dodržiava všetky zásady vyrovnanosti. Považuje 
za dôležitú aj informačnú kampaň, nakoľko tieto voľby budú spojené a komplikované. RTVS 
podľa neho toto zvláda dobre.  
J. Balaščák sa spýtal, prečo tam nie sú fotky všetkých kandidátov. 
D. Jančovič odpovedal, že sa snažia získať fotky z autorizovaných zdrojov.  
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J. Balaščák sa spýtal, či by na webe nemal byť aj odkaz na rozhlasové vysielanie, pretože 
linky na televízne tam sú. 
D. Jančovič odpovedal, že to doplnia.  
J. Balaščák sa ďalej spýtal, aké boli problémy pri prvom vysielaní. 
Ľ. Machaj odpovedal, že išlo o drobné nedodržania pravidiel od účastníkov diskusií.  
J. Balaščák ocenil priebeh prvej diskusie, zdalo sa mu to dobre zvládnuté.  
I. Gallo požiadal V. Rumana, aby informoval radu, ak by prišli nejaké podnety alebo spätná 
väzba.   
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 201/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Aktualizovanú informáciu o vysielaní RTVS v 
súvislosti s Voľbami do orgánov samosprávy obcí a do orgánov samosprávnych krajov. 
 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
7. Priebežná informácia o stave plnenia Koncepcie národnostného vysielania na 

roky 2021 - 2024 (spravodajkyňa D. Hushegyiová) 
I. Gallo informoval, že 10.2.2022 rada prerokovala plnenie 1. fázy reformy národnostného 
vysielania RTVS podľa Koncepcie národnostného vysielania RTVS z roku 2020. Teraz 
máme k dispozícii ďalšiu priebežnú informáciu o plnení tejto koncepcie. 
A. Lovász odprezentoval predložený materiál. Informoval, že prvá fáza koncepcie je splnená. 
Ďalšie fázy sú závislé na financiách.  
D. Hushegyiová prečítala spravodajské stanovisko: 
„Národnostné vysielanie má za sebou veľmi zložité ale aj mimoriadne úspešné obdobie. 
Ako celá spoločnosť, aj národnostné vysielanie prežila ťažké časy kvôli covidu. Druhou 
veľkou ranou pre sekciu bol odliv skúsených redaktorov do konkurenčného prostredia, 
predovšetkým kvôli vyššiemu finančnému ohodnoteniu. 
Napriek týmto ťažkostiam sa redakciám v Bratislave aj v Košiciach podarilo 100 percentne 
splniť 1. fázu novej koncepcie národnostného vysielania, a vytvoriť aj koncepčné podmienky 
na ďalší rozvoj. Naplnenie 2. fázy koncepcie národnostného vysielania bude finančne aj 
personálne mimoriadne náročné. V rozhlase je možné postupne zvýšiť vysielací čas, ale bez 
personálneho posilnenia a navýšení platov je to skoro nemožné. Podľa mediálneho zákona 
by televízia mala vysielať ročne 360 hodín národnostného vysielania už v roku 2023. Je to 
približne dvakrát toľko, ako dnes. Podľa predmetného materiálu sú redakcie pripravené plniť 
nové úlohy. RTVS musí dodržať zákon, bez ohľadu na finančné ťažkosti, to znamená, že 
inštitúcia musí nájsť už v budúcoročnom rozpočte peniaze na splnenie tejto úlohy. A redakcie 
musia byť už teraz pripravené na ďalšie úlohy. Preto považujem za veľmi dôležité, aby 
sekcia národnostného vysielania už dnes intenzívne pracovala na plánoch rozšíreného 
vysielania v roku 2023 v rozhlase, aj v televízii.“ 
M. Kákoš uviedol, že už 30 rokov nikto nedokázal zadefinovať, čo sa od verejnoprávneho 
média očakáva. Každý GR RTVS, ktorý príde s nejakou víziou, tak za chvíľu je vízia 
v troskách, lebo sa musí prispôsobiť tomu, na čo RTVS má. Štát nepodá pomocnú ruku, aby 
RTVS mohol splniť to, čo je na neho navalené.  
D. Hushegyiová upozornila, že RTVS musí vysielať 360 hodín v roku 2023 a RTVS nemôže 
dovoliť protizákonný stav.  
I. Gallo poznamenal, že je tu legislatívna povinnosť a čakal, že v materiáli bude spomenuté 
a kvantifikované, čo to bude obnášať a takisto čakal, že materiál bude doplnený aj 
o vietnamskú menšinu.  
A. Lovász uviedol, že dopady mediálneho zákona tam sú, pretože túto koncepciu prevzal 
zákonodarca a vychádzal z nej.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
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Uznesenie č. 202/2022: 
Rada RTVS: 

a) prerokovala a berie na vedomie Priebežnú informáciu o stave plnenia Koncepcie 
národnostného vysielania na roky 2021 – 2024, 

b) žiada GR RTVS, aby predložil podrobnú programovú štruktúru, spolu s finančným 
dopadom, na naplnenie 2. fázy reformy národnostného vysielania RTVS.  

Termín: 30. november 2022 

 
Za: 8 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš,  

J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 

8. Podnety a sťažnosti 
I. Gallo informoval, že neprišli žiadne podnety. 
 
9. Rôzne 
I. Gallo poďakoval všetkým zúčastneným za spoluprácu a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
V Bratislave 20.10.2022. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
Overovateľ: 
M. Kákoš 
 
 
 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk. 
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